
Referat af bestyrelsesmøde 
 
Dato: 28. august 2024, kl. 17.00 – 20.00 
Afholdes på LBO i personalestuen 
Afbud: Julie Birk (barsel) 
 
 

 Punkter:  Referat: 

1. Godkendelse af 

dagsorden 

 

Dagsordenen godkendes. 

 

2. 

 

Velkommen til nye 

medlemmer og 

præsentationsrunde 

 

Bestyrelsen præsenterede sig.  

3. Konstituering af 

bestyrelsen 

 

Beslutning: Bestyrelsen konstitueres med følgende sammensætning: 

 

Forældrerepræsentanter: 

• Helle Riber Toftegaard (Formand), Julie Birch (næstformand), 

Jonas Juhl Askjær, Camilla Storm Nielsen, Agnete Lindegaard, 

Louise Højsgård Ranum, Maria Einfeldt, Rasmus Ole Balle, Lea 

Lund Hornstrup (suppleant), Mette Hansen (Suppleant). 

 

Ledelse og medarbejdere:  

• Per Krogh Jensen, Olga Marcovitch Jensen, Ea la Cour Søborg, 

Lise Christensen. 

 

 

 

4. Nyt fra medarbejdere og 

ledelse.  

  

DAGTILBUD: 
 
Lise gav en status på opstarten i børnehaven og vuggestuen efter 
ferien.   
 
Vuggestuen er optaget af opstart af nye børn efter ferien og de 
emner, som er relateret til årstiden. 
 
Sommerferien er forløbet med gode aktiviteter og i det store hele i 
overensstemmelse med det børneantal, som var tilmeldt til 
børnehave og vuggestuen.  
 



Forældres tilbagemelding på om børnene skal have pasning i ferien 
kan fortsat godt forbedres, særligt i perioden omkring sommeren.  

• Forslag: at der fremadrettet sendes et brev til alle forældre 
med bestyrelsen som afsender, vedr. at forældre bedes melde 
ind om børnene skal passes. 

• Forslag: at emnet tages op på det kommende forældremøde i 
børnehaven. 

 
Skanderborg-modellen: Dagtilbuddet er ved at finde rutinen i at have 
en fast ansættelse til vikardækning som et alternativ til tilkald-
vikarer.  
 
Olga fortalte om arbejdet efter sommeren, hvor tre børnehavestuer 
er blevet til to. Samtidig er der nogle personaleændringer, eftersom 
flere skal i gang med uddannelse.  
 
Børnehaven vil i den kommende tid sætte fokus på modtagelse af 
børn om morgenen og eftermiddagen. Forældreundersøgelsen har 
vist, at der er et forbedringspotentiale.  
Personalegruppen vil bruge et særligt arbejdsredskab til at arbejde 
med dette, hvor der dels skal indsamles data og laves refleksion over 
data.   
 
’Et liv på fuld til’, er et tværkommunalt tilbud, som LBO deltager i. 
Hensigten er, at flere medarbejdere i fremtiden arbejder fuld tid.  
 
Sprog: særlig fokus på sprog i vuggestue og børnehave gennem sang, 
rim og remser. Herunder deltagelse i projektforløbet ’sang glad’. 
 
Fokus på sygefravær eller ”friskhed” – da det handler om fremmøde 
(og ikke sygemeldinger). Status er, at friskheden går frem – 
sygefraværet går ned.  
Generelt ligger sygefraværet lavt i LBO. 
 
Status på børnetal: 

• 28  børn i vuggestuen 

• 42 børn i børnehaven 
 
 
SKOLE: 
Ea gennemgik hverdagen i skolen efter sommeren, som er præget af 
nye fællesskaber med gode gensyn. Fokus på fælles-skabende 
aktiviteter. Etablering af nye rutiner. Lærerne bemærker, at mange 
Børnene har fundet det dejligt at komme ind i kendte fællesskaber 



efter ordningen med integrerede klasser kører på tredje år. 
Hverdagen er præget af glade børn. 
 
Der er fokus på udeskole-miljø, og hvordan dette kan bruges i skolen i 
øget grad.  
 
Per gennemgik status på skolen. 
Per har afholdt møde med Skanderborg Kommune vedr. en mulig 
fremtidig udvidelse af vuggestuen. Vejdirektoratet er nabo til en 
eventuel udvidelse, hvilke kan give nogle benspænd. 

• Forslag: Projektet ’På toppen’ skal evt. indtænkes i en 
overordnet plan. 

 
Der har i skolen været travlhed med opstarten i de nye fællesskaber 
og nye børnegrupper.  
SFO- og klubdelen har ligeledes haft meget at se til efter 
sommerferien.   
Per har afholdt møde med TR og AMR iht. skemalægning.  
 
Lærergruppen har deltaget i fælleskommunale dage i Skanderborg 
Kommune vedr. brugen af AI samt en temadag med besøg fra PPR, 
med fokus på fravær og de mønstre, som findes i fravær.  
Fraværet ligger ikke generelt højt blandt eleverne i skolen, men der 
er forholdsvis mange elever, som har mere end 10 pct. i fravær.  
Der er fokus på lovligt fravær, men som også skaber udfordringer for 
barnet iht. fællesskaber.  
 
Skanderborg Kommune har et nyt fraværssystem. Dette forventes at 
give nye muligheder iht. dataudtræk på fravær.  
 
”Kerneopgaven” 
Kerneopgaven er formuleret, og der arbejdes med layout. 
Der arbejdes samtidig med at formulere et pædagogisk ståsted – 
samt at omsætte det til praksis. Arbejdsdag i november.  
 
Beslutning: Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning 

5. Helle fortæller om 

bestyrelsens arbejde 

 

Helle gennemgik retningslinjer og opgaver for Landsbyordningens 

bestyrelse.  

Oplæg er sendt ud.  

 

6.  Revision af årshjul Forslag til tilføjelser: 

• Genbesøge principper 

• Skærmpolitik 



• Princip om brug af meddelelsesbog 

• Øget brug af udeundervisning 

• Trivselsmåling og ledelsesevaluering 

• Ny Børne- og ungepolitik fra Skanderborg Kommune 

• Opdatering af hjemmeside iht. principper 

7.  Skærmpolitik (Bilag 

vedhæftet) 

 

Per har i samarbejde med personale i både skole og SFO/fritidsdelen 

udarbejdet et udkast til en skærmpolitik.  

 

Bestyrelsen havde en drøftelse af:  

• behovet for en skærmpolitik,  

• hvad formålet er,  

• hvad der kræves iht. implementering, herunder hvilken 

forældreopbakning det kræver at implementere en 

skærmpolitik, 

• hvad en skærmpolitik skal indeholde og om der kan sondres 

mellem en politik for devices på skolen (skærmpolitik) og et 

etisk kodeks for mobiler og sociale medier, som forældre 

frivilligt bakker op om (og om dette evt. skal ligge i 

trivselsrådenes arbejde) 

 

Beslutning: emnet tages op igen til næstkommende 

bestyrelsesmøde.  

 

 

8. Evt. 

 

• Busser  

• Støjskærm 

• Aftale om 

folkeskolen  

Foto af bestyrelsen:  

• Per foreslår, at bestyrelsesmedlemmerne kan komme på  

skolen, når der er fotograf, således der kan tages billeder af 

bestyrelsen. Tjek selv hvornår fotografen er på skolen. 

 

Kursus i skolebestyrelses arbejde:  

• Afholdes den 22. oktober 2024. Der sendes en invitation i 

nærmeste fremtid.  

 

Skolebussen: 

• Helle har talt med Jan fra Skanderborg Kommune vedr. 

bussernes køreplan. Køreplanen ændres fremadrettet. Konkret 

udmelding om tidspunkter følger.  

 

9. Punkter til næste møde(r) 

 
• Skærmpolitik  

• Støjskærm rundt om landsbyordningen jf. forslag fra 

Vejdirektoratet 



• Ny aftale om Folkeskolen/Kvalitetsaftale 

 

 

  
 
 
 
 
 
 

Årshjul bestyrelsen Landsbyordningen Ejer Bavnehøj   

   

Måned   Faste punkter   2024-2025 Årets punkter   

August onsdag 2024.08.28  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Årshjul revideres   

Bestyrelsen konstituerer sig (hvert 
andet år)   
   
Medie  

September torsdag 2024.09.26  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Procesplan for arbejdet med nye 
principper  
Udvalg der kigger budget nedsættes  
   

Forberedelse dialogmøde februar  
  
Skolestruktur  

Oktober mandag 2024.10.28  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Landsbyfest  
  
Trivselshandleplaner  
  

Arbejde med principper   
  
Opfølgning på dialogmøde med 
politikerne   
  
Nationale test  

November tirsdag 2024.11.26  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
  
Ledelsen fremlægger oplæg til ny 
styringsramme.  
Børnetalsprognose – og 
konsekvensen her af –hvilke 
muligheder har vi.    

Skolestruktur  
Tilbagemelding på trivselsmåling   
fra NES.  
Oplæg om KVALid  
   



”Rigets tilstand – økonomi”  
   

December onsdag 2024.12.11  
   
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
  
Julefrokost, halvt møde   

Meddelelsesbogen  
Opfølgning på pædagogisk tilsyn   

Januar torsdag 2025.01.14  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Ny skolestruktur:  
Sammenlæsning/aldersintegreret 
undervisning   
Forberedelse af dialogmøde 
februar.   
  

Forberedelse af dialogmøde 
februar forældre og personale   
   
Årlig skoleudviklingssamtaler.  
  
Skolestruktur  
  

Februar torsdag 2025.02.20  
   

Dialogmøde med forældre 
og personale   
   

   

Marts mandag 2025.03.10  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Regnskab-budget fremlægges   
Evaluering af dialogmøde  
   

Forberede valg til bestyrelsen   
  
Opdatering på arbejdet med 
principper  
   
Afslutning af skoleår og opstart af 
nyt  

April onsdag 2025.04.23  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Timefordelingsplan   

Ny skolestruktur   
  

Maj tirsdag 2025.05.20  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Fremlæggelse af det faglige udbytte 
med baggrund i de nationale test   
  

Den styrkede pædagogiske 
læreplan i dagtilbud/faglighed i 
dagtilbuddet  
    
   

Juni tirsdag 2025.06.19  
  
   

Nyt fra elevrådet   
Medarbejdere og ledelse 
informerer   
Fremlæggelse af trivselsdata for 
skoledelen, elever.    
Ny temaer til det kommende 
skoleår.   
Navne sættes på medlemmer til 
næste skoleårs forældremøder.   
Ny skolestruktur   
  
 Sommerfrokost, halvt møde   
  

  



  
 


